
PROTOKÓŁ Nr 31/2021

z posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji  Budżetu, Rolnictwa i
Rozwoju Gospodarczego i Komisji  Rewizyjnej Rady Komisji Gminy odbytego w dniu

24 maja 2021 r.  w świetlicy wiejskiej w Dylewie.

Posiedzenie rozpoczęto godz. 15 00  -  zakończono godz.16 48

Przewodniczyła:  Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-  Pani  Małgorzata
Kamińska.
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał.  nr 1):

Ponadto w sesji  wzięli  udział:
Wójt Gminy – Pan Adam Szczepkowski,
Skarbnik Gminy – Pan Sylwia Kierebińska
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej- Pani Agnieszka Skorupska 
Sekretarz- Pan Jan Sokołowski

Ad  pkt.  1  i  2.  Otwarcie  –  stwierdzenie  prawomocności  obrad.  Przyjęcie  porządku
obrad  .

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska  –
dokonała  otwarcia  posiedzenia  komisji,  stwierdziła  prawomocność  obrad  oraz
przedstawiła projekt porządku obrad.
Kierownik  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej-  Pani  Agnieszka  Skorupska-
zaproponowała  dodanie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  wzoru
wniosku  o  przyznanie  dodatku  mieszkaniowego  oraz  wzoru  deklaracji  o  dochodach
gospodarstwa domowego.
Pan  Radny  Ryszard  Bala-  zaproponował  dodanie  do  porządku  obrad  sprawozdania
z objazdowej Komisji Budżetu, Rolnictwa i  Rozwoju Gospodarczego.
Przewodnicząca Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-
stwierdziła,  że można było by przedstawić sprawozdanie w wolnych wnioskach.
Pan Radny Ryszard Bala-  wyraził zgodę.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazil i zgodę.

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia,  Komisja Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju
Gospodarczego i Komisja Rewizyjna w głosowaniu jawnym jednogłośnie

przyjęła porządek obrad wg. następującego wyszczególnienia.

1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocno ci obrad.ś

2. Przyj cie porz dku obrad.ę ą
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3. Przyj cie protoko ów:ę ł

3.1. Protokó  nr 28/2021 ze wspólnego posiedzenia komisji z dnia 22.02.2021r.ł

3.2. Protokó  nr 29/2021 ze wspólnego posiedzenia komisji z dnia 16.03.2021r.ł

4.Ocena zasobów pomocy spo ecznej- GOPS Grunwald.ł

5. Funkcjonowanie systemu gospodarowania odpadami na terenie gminy Grunwald.
6. Funkcjonowanie o wiaty w gminie, struktura organizacji sieci szkolnej.ś

7. Informacja o dowozie dzieci do szkó  w roku szkolnym 2020/2021.ł

8. Omówienie arkuszy projektów organizacyjnych szkó  i przedszkoli na rok 2021/2022.ł

9. Ocena funkcjonowania systemu utrzymania porz dku i czysto ci na terenie gminy.ą ś

10. Ocena stanu technicznego budynków i urz dze  b d cych mieniem gminy.ą ń ę ą

11. Zaopiniowanie uchwa  przez Rad  Gminy:ł ę

11.1.w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021 – 2032;
11.2. w sprawie zmian w bud ecie Gminy Grunwald na 202ż 1 rok;
11.3. w sprawie zwolnienia z op aty za korzystanie z zezwole  na sprzeda  napojów alkoholowychł ń ż ;
11.4. w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomo ci wskazanych przedsi biorców, których p ynno  ś ę ł ść

uleg a pogorszeniu w zwi zku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu ł ą

COVID-19;
11.5. w sprawie zmiany statutu Gminnego O rodka Pomocy Spo ecznej z siedzib  w Gierzwa dzie;ś ł ą ł

11.6. w sprawie utworzenia Ż� łobka Gminnego w Stębarku;

11.7.  w sprawie  wyra enia  zgody na  nieodp atne  nabycie  na  w asno  Gminy  Grunwald  nieruchomo ciż ł ł ść ś

niezabudowanej po o onej w obr bie geodezyjnym Gierzwa d dzia ka nr 82;ł ż ę ł ł

11.8. w sprawie okre lenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji oś

dochodach gospodarstwa domowego.
12. Wolne wnioski i zapytania.

13. Zamkni cie posiedzenie komisjię .

Radni uwag nie zgłosil i.

Ad  pkt.  3,  3.1,  3.2        Przyjęcie  protokoł      ów       ze  wspólnego  posiedzenia  komisji  nr  
28/2021  z dnia 22.02.2021 r. oraz 29/2021 z dnia 16 marzec 2021 r.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska  –
poddała  pod  głosowanie  przyjęcie  protokoł ów ze  wspólnego  posiedzenia  komisji  nr
28/2021 z dnia 22.02.2021 r. oraz 29/2021 z dnia 16 marzec 2021 r. bez odczytywania

Radni uwag nie zgłosili.

Komisja  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia,  Komisja  Budżetu,  Rolnictwa  i  Rozwoju

Gospodarczego  i  Komisja  Rewizyjna  w  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie  przyjęła

protokoły  ze  wspólnego  posiedzenia  komisji  nr  28/2021   z  dnia  22.02.2021  r.  oraz
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29/2021 z dnia 16 marca 2021 r.  

Radni uwag nie zgłosili.

Ad. pkt.4 Ocena zasobów pomocy społecznej- GOPS Grunwald.

Kierownik  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej -  Pani  Agnieszka  Skorupska-

przedstawiła ocenę zasobów pomocy społecznej Gminy Grunwald za 2020r. (zał. nr 2).

Radny-  Pan  Sławomir  Matuszewski-  zapytał  czy  dodatki  energetyczne  są  płacone

z GOPS-u

Kierownik  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej -  Pani  Agnieszka  Skorupska-

odpowiedziała,   żeby  dostać  podatek  energetyczny  trzeba  mieć  przyznany  dodatek

mieszkaniowy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-Pani  Ewa  Bawolska-  zapytała  jak  Pani  kierownik  jak

postrzega  rozbudowanie  zadań  pomocy  społecznej  o  Dom  Seniora  w  Glądach,  kiedy

zacznie się realizacja tego zadania

Kierownik  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej-  Pani  Agnieszka  Skorupska-

odpowiedziała,  że  najpierw  musimy  otrzymać  statut,  a  następnie  będzie  wykonywana

rotacja  osób  chętnych,  które  będą  uczestniczyły.  Program  Domu  Seniora  w  Gądach

obejmuję  8  godzin  dziennie  w  dni  robocze  od  godziny  8-16.  Za  pobyt  w  Domu  Seniora

będzie pobierana odpłatność miesięczna możliwie jak najmniejsza zależna od dochodów.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  zapytała  o  wiek  osób

uczestniczących w Domu Seniora.

Kierownik  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej-  Pani  Agnieszka  Skorupska-

odpowiedziała 60+ mężczyźni i kobiety.

Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  zapytał  czy  Pani  Kierownik  przybliży  kryterium  dochodowe

do kwalifikacji.

Kierownik  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej -  Pani  Agnieszka  Skorupska-

odpowiedziała,  że  kryteria  są  zawarte  w  ustawie,  ale  rada  może  je  zmienić. Radni  więcej

uwag  nie  zgłosili .

Ad.pkt.5  Funkcjonowanie  systemu  gospodarowania  odpadami  na  terenie  Gminy

Grunwald.

Wójt  Gminy-Pan  Adam  Szczepkowski-  przedstawił  materiały  przygotowane  przez

pracownika Urzędu Gminy (zał. nr 3).

Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  zapytał  jak  wygląda  system  odbioru  odpadów  z  miejsc
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publicznych dostępnych dla wszystkich.  Kto to organizuje?  Jak często? Jakie są zasady?

Wójt  Gminy-Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  zajmuję  się  tym  Referat

Gospodarki Komunalnej.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska –

zapytała czy ktoś kontroluję śmieci,  które są spalane przy budowach?

Wójt  Gminy-Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  za tego typu odpady odpowiada

inwestor  i  on  zyskując  pozwolenie  na  budowę ma wskazane  jak  pozbyć  się  tych  odpadów

w określony sposób. Jeżeli są sytuację, że nie jest to zrobione prawidłowo należy zgłaszać

to do Urzędu lub bezpośrednio na policję i wtedy będziemy reagować.

Przewodnicząca  Rady  Gminy -  Pani  Ewa  Bawolska-  zapytała  czy  liczba  mieszkańców

zgłoszonych do odbioru śmieci wzrosła według roku poprzedniego?

Wójt  Gminy-Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział  ,  że  trudno  powiedzieć  na  tą

chwilę,  ale  sądzi  że  jest  bardzo  podobna  sytuacja  jak  w  tamtym  roku.  Trzeba  brać  pod

uwagę , że duża i lość mieszkańców jest  poza granicami kraju.

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad.pkt. 6 Funkcjonowanie oświaty w gminie,  struktura organizacji sieci szkolnej.

Sekretarz-Pan Jan Sokołowski-  przedstawił materiały dotyczące funkcjonowania oświaty

w gminie i  strukturę organizacyjną sieci szkolnej (zał. nr 4).

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-

zapytała  czy  nastąpiła  jakaś  zmiana  liczby  etatów  w  porównaniu  z  obecnym  rokiem.  Czy

były jakieś rotacje?

Sekretarz-Pan  Jan  Sokołowski-  odpowiedział,  że  występowały  drobne  zmiany,

występował urlop zdrowotny ale poza tym zostajemy na tym samym poziomie.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-

zapytała  czy  dużo  jest  etatów  gdzie  nauczyciele  muszą  uzupełniać  etat  w  innych

placówkach?

Sekretarz-Pan  Jan  Sokołowski-  odpowiedział,  że  w  tabelkach  są  osoby  zatrudnione  na

pełen  etat  i  planowane  osoby  do nie  pełnego  etatu.  Materiał  obejmuję  okres  nowego  roku

szkolnego od września do przyszłego sierpnia 2022r.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-

zapytała  czy  l iczba  godzin  przeznaczonych  dla  uczniów  korzystających  z  formy  pomocy

psychologiczno-pedagogicznej jest  większa niż w roku poprzednim?
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Sekretarz-Pan  Jan  Sokołowski-  odpowiedział,  że  dużo  zależy  od  tego  ile  mamy  opinii,

znaczącą  rolę  odgrywają  orzeczenia  wydawane  przez  poradnię,  na  podobnym  poziomie

roku poprzedniego.

Radni więcej uwag nie zgłosili .

Ad.pkt.7 Informacja o dowozie dzieci do szkół w roku szkolnym 2020-2021.

Inspektor  -Pan  Rydigier  Kupisz-  przedstawił  sytuację  odnośnie  dowozów.  Rok  2020-

2021  był  bardzo  skomplikowany,  ponieważ  umowy  na  dowóz  dzieci  do  szkół  były

zawierane  w  2019  roku  przez  dyrektorów  szkół,  każda  szkoła  musiała  zaplanować  ilość

biletów  na  następny  miesiąc.  Ze  względu  na  pandemię  było  to  dość  skomplikowane  i

ograniczone.  Koszty dowozu w 2019 roku to 573160,00 zł  w 2020 roku 413.023,00 zł  a  w

roku 2021 do końca kwietnia 132.886,00 zł.  mocny spadek z powodu pandemii.  Bus,  który

dowozi  dzieci  niepełnosprawne  do  ośrodka  dowozi  również  osoby  w  wieku   60+,70+,80

lat  do  punktu  szczepień,  odbywa się  to  na  telefoniczne  zgłoszenie.  Do tej  pory  wszystkie

zgłoszenia zastały wykonane bez względu na godzinę nawet w soboty i niedzielę.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  zapytała  czy z  tytułu  dowożenia

osób  starszych  i  niepełnosprawnych  na  szczepienia  otrzymaliśmy  jakieś  wsparcie  ze

środków zewnętrznych?

Inspektor  -Pan  Rydigier  Kupisz-  odpowiedział,  że  tak.  Jest  to  kwota  24  zł  od  osoby

starszej, a od osób niepełnosprawnych 50 zł.

Przewodnicząca Rady  Gminy -  Pani Ewa Bawolska-  zapytała  czy jest  już  przygotowany

plan dowozów na rok 2021-2022 jeżeli chodzi o wydatki?

Inspektor  -Pan  Rydigier  Kupisz-  odpowiedział,  że  umowy  z  Panem  Lipnickim  były

zawarte  w  2019  roku  i  obejmują  okres  do  24  czerwca  2022,  natomiast  dzieci  z

miejscowości  Domkowo  i  Kalwa  w  lipcu  lub  w  sierpniu  zostanie  ogłoszony  przetarg

ponieważ umowa była zawarta na rok.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-

zapytała  o to czy kierowca i  opiekun z busa dla osób niepełnosprawnych zatrudnieni  są na

cały etat? I czy mają jeszcze jakiś zakres obowiązków poza dowożeniem dzieci ?

Inspektor  -Pan  Rydigier  Kupisz-  odpowiedział,  że  są  zatrudniani  na  cały  etat  oprócz

dowożenia  osób  niepełnosprawnych  wo żą również  seniorów  na  zajęcia  oraz  osoby

szczepienia.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-

zapytała  czy  jest  to  zgodne  z  umową  ponieważ  w  umowie  jest  zastrzeżone  ,że  ten  bus
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może być wykorzystywany tylko i wyłącznie do przewozu osób niepełnosprawnych?

Inspektor  -Pan  Rydigier  Kupisz-  odpowiedział,  że  wystarczy  jedna  osoba

niepełnosprawna i  bus może być wykorzystywany.

Radni więcej uwag nie zgłosili

Ad.pkt.8.        Omówienie  arkuszy  projektów  organizacyjnych  szkół  i  przedszkoli  na  rok  

2021/2022.

Sekretarz-Pan  Jan  Sokołowski-  przedstawił  materiały  dotyczące  projektów

organizacyjnych szkół i  przedszkoli  na rok 2021/2022 (zał. nr  5).

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-

zapytała czy tam gdzie jest  mniejsza ilość dzieci będą zajęcia łączone ?

Sekretarz-Pan Jan Sokołowski- odpowiedział,że tak.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-

zapytała  czy  godziny  ponadwymiarowe  wynikają  z  tego  ,że  nauczyciele  poszli  na  urlop

zdrowotny czy może są wolne etaty a nie ma chętnych?

Sekretarz-Pan  Jan  Sokołowski-  odpowiedział,że  głównie  są  to  godziny

ponadwymiarowe,  które  wynikają  bezpośrednio  z  tego,  że  nauczyciele  są  wyszkoleni  w

wielu  kierunkach  i  pracują  w  zakresie  danego  przedmiotu.  Poza  tym mamy,  także  dyżury

świetl icowe ,  które  wynikają  z  dowozu  potrzebnego  aby  dzieci  mogły  bezpiecznie  wrócić

do domu.

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad.pkt.9        Ocena  funkcjonowania  systemu  utrzymania  porządku  i  czystości  na  terenie  

gminy.

Wójt  Gminy-Pan  Adam  Szczepkowski-  przedstawił  materiały  przygotowane  przez

pracownika  Urzędu  Gminy  dotyczące  funkcjonowania  systemu  utrzymania  porządku  i

czystości na terenie gminy (zał. nr 6).

Radny-  Pan Sławomir Matuszewski-  zapytał  o  to  co  jeżeli  są  odpady,  które  RUDNO nie

chcę przyjąć, przyjmie ktoś inny ale odpłatnie?

Wójt  Gminy-Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  można  odprowadzić  je  do

punktu selektywnej zbiórki ale jeżeli są to odpady budowlane mogą ich nie zabrać.

Radny- Pan Ryszard Bala-  zapytał  o  liczbę gospodarstw,  które są zobowiązane do opłaty

za  dostarczane  odpady i  liczbę  gospodarstw ,  które  faktycznie  opłacają  i jaka  jest  różnica

w tych ilościach? 
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Wójt  Gminy-Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  taką  informację  można

otrzymać  z  RUDNA,  my  otrzymujemy  informację  raz  na  kwartał,  ale  szczegółowe

informację  znajdują  się  w  Związku  Gmin.  Ale  jeżeli  jest  to  potrzebne  możemy  zapytać

i takiej informacji  udzielić.

Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  stwierdził,  że  Pan  Wójt  otrzymuję  informację  kto  zalega

z opłatami i  tych, którzy są zobowiązani do płacenia.

Inspektor  -Pan  Rydigier  Kupisz-  odpowiedział,  że  windykacją  zajmuję  się  Związek

Gmin  Czyste  Środowisko.  Związek  Gmin  zwraca  się  do  Urzędu  czy  dana  osoba  jest

zamieszkała  lub  nie  jest  zamieszkała.  Wszystkie  na  ten  temat  informację  zbiera

i  realizuję.  Gmina z cedowała wszystkie obowiązki na Związek Gmin i  pod tym względem

Gmina nie prowadzi ewidencji ani ludności od kogo są odbierane.  

Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  zapytał  ile  jest  gospodarstw  podłączonych  do  sieci

kanalizacyjnej,  które  zobowiązane  są  wnosić  opłaty  za  dostarczone  do  gminy  ścieki  i  ile

takich gospodarstw tych opłat  nie wnosi ? 

Wójt  Gminy-Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  są  to  bardzo  szczegółowe

pytania dotyczące konkretnych liczb i udostępni tą informacje po przeanalizowaniu.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-

stwierdziła,  że  trzeba  było  by  uzupełnić  także  informacje  na  temat  zbiorników

bezodpływowych .  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  zasugerowała,  żeby  wziąć  pod

kontrolę śmieci zalegające przy ogródkach działkowych

Wójt  Gminy-Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  jeżeli  ktoś  wie  lub  ma

informację  sprawdzoną  o  zalegających  odpadach  trzeba  to  zgłaszać  do  gminy

i  do  Związku oraz  bezpośrednio  na  policję.  To właściciel  danej  nieruchomości  odpowiada

za te odpady i jego obowiązkiem jest  oddać te odpady do utylizacji.

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad.  pkt.10. O  cena stanu technicznego budynków i urz  ą  dze  ń   b  ę  d  ą  cych mieniem gmin.  

Wójt Gminy-Pan Adam Szczepkowski-   poinformował,  że  pracownik  który  miał przygotować

i  przedstawić informację na  temat  tego punktu  jest  nie  obecny z  powodu zwolnienia  i  jeżeli  jest  taka

potrzeba przedstawi informację na sesji lub na kolejnej komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata Kamińska-  zaproponowała,

żeby przełożyć ten punkt na kolejną komisję.

Radni więcej uwag nie zgłosili
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Ad.pkt.11. Zaopiniowanie uchwa  ł   przez Rad  ę   Gminy.  

11.1 i 11.2  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 202  1  – 2032,  

oraz w sprawie zmian w bud  ż  ecie Gminy Grunwald na 202  1   rok;  

Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  przedstawiła  zmiany  oraz  projekty  uchwał dotyczące

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021– 2032, oraz w budżecie Gminy Grunwald

na 2021 rok. Zmiany dotyczyły targowiska w Gierzwałdzie oraz budowy drogi w Stębarku.

Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  zapytał na  co  dokładnie  1000  zł inwestycji  pod  nazwą budowa  drogi

w miejscowości Stębark ?

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- odpowiedziała, że na aktualizację kosztorysu.

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia-Pani Małgorzata Kamińska- zapytała o koszty

Senior+, które cały czas  wzrastają , na co ma być przeznaczone 20 tysięcy ?

Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  cała  kwota  która  była do  tej  pory

wrzucona to kwota 30 tys. na instalację fotowoltaiczną. Myśleliśmy, że w tej kwocie zmieści się budowa

parkingu  jednak  okazało  się,  że  nie  da  rady.  Ta  kwota  20  tys.  to  będzie  wykonanie  parkingu,  wjazdu

do Domu Seniora w Glądach.

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia-Pani Małgorzata Kamińska- zapytała czy 25 tys.

to jest na projekt budowy targowiska w Gierzwałdzie ?

Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że tak  to  są  pieniądze  na  dokumentację

projektową.

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia-Pani Małgorzata Kamińska- zapytała jaki ma być

wkład własny gminy do tego projektu?

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  odpowiedziała,  że 36% do całości  inwestycji  to jest  180

tysięcy złotych.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata Kamińska-  stwierdziła,

że  budowa  targowiska  w  Gierzwałdzie  jest  zbędnym  wydatkiem  i  żeby  te  180  tys.  przeznaczyć  na

kotłownie,  oczyszczanie  i  hydrofornie  ponieważ  w  tej  chwili  tam  jest  parking  poza  tym  przykłady

funkcjonowania tego typu targowisk mieliśmy w poprzednim roku i w tym roku. Nie wydaje mi się, żeby to

był wydatek konieczny. Mam wrażenie, że wnioski są składane na takie projekty, które inne gminy nie chcą.

Chodzi o to, żeby tylko pokazać, że coś się ściągnęło. Przypomnę, że już poprzednio były pieniądze na

budowę drogi we Frygnowie i też gmina z tego zrezygnowała więc nie widzę problemu, żeby zrezygnować

również z  tego wniosku. W tej  chwili  uważam, że nas nie  stać na „ złotą  broszkę”.  Mamy ważniejsze

wydatki i ważniejsze potrzeby. Znowu zaczynają się problemy z wodą. Pan Nowakowski na każdej sesji

tłumaczy  nam,

że kanalizacja i hydrofornie są w tragicznym stanie więc jeżeli mamy wydać 180 tysięcy to ja uważam, że
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nie na targowisko bo to jest nam nie potrzebne ,zbędne. Jest tam w tej chwili parking i niech ten parking

zostanie  a  te  pieniądze,  które mamy dołożyć i  wydać powinniśmy przeznaczyć na coś co jest  ludziom

bardziej potrzebne i przydatne.

Radny- Pan Ryszard Bala- powiedział, że podziela zdanie Pani Kamińskiej co do tego, że są ważniejsze

inwestycje które powinniśmy realizować, o targowisku od początku roku w projekcie budżetu na 2021 rok

nie było mowy , nie jest to inwestycja najwyższej wagi. Kanalizacja i wodociągi wymagają poważnych

inwestycji poza tym są nie opłacone należności za termomodernizację GOK-u więc tam też są potrzebne

pieniądze.  Nieruchomości  w  parku  w  Mielnie  to  tam  jest  potrzebna  pilna  interwencja,  dotycząca

zabezpieczenia nieruchomości oraz doprowadzenia ich do stanu używalności dla mieszkańców bo w takim

celu te nieruchomości zostały zakupione. Przychylam się do wniosku Pani przewodniczącej, żeby wykreślić

te wydatki 25 tys. z budowy targowiska w Gierzwałdzie i do tego tematu już więcej nie wracać bo będziemy

ciągle  zaskakiwani  jakąś  propozycją,  na  którą  wcześniej  przy  projektowaniu  budżetu  nie  wyrażaliśmy

zgody.

Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Ewa Bawolska- dodała, że wniosek o dofinansowanie do targowiska

gminnego był jednym z sześciu złożonych projektów. Cztery wnioski otrzymały dofinansowanie a więc nie

było wielkiego zainteresowania tym tematem. Poza tym targowisko jako już gotowe będzie generowało

koszty a zakładając że nasze opłaty będą nie wielkie bądź ich nie będzie wcale w przyszłości stanie się to

źródłem  naszych  rozchodów  nie  dochodów.  Uważam,  że  jest  to  chybiona  propozycja  zadania

jak i umiejscowienia. 

Radna- Pani Ewa Ziejewska- powiedziała, że również podziela zdanie poprzedników i jest zwolennikiem

ratowania tego co mamy hydroforni oczyszczalni tzn. tych rzeczy, które wymagają remontów i poprawienia

jakości. Dodała, że targowisko dobra ,fajna sprawa, ale nie na teraz. 

Radna- Pani Krystyna Zwalińska- zapytała z funduszu sołeckiego za rok 2020 została opłacona faktura

sołectwa Grunwaldzkiego za materiał na wiatę przy świetlicy.

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  odpowiedziała,  że sprawdzi i  przekaże informację na ten

temat.

Radny- Pan Ryszard Bala- złożył wniosek o wykreślenie z budżetu kwotę 25 tys. dotyczącą targowiska.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata Kamińska-  poddała  pod

głosowanie wniosek o wykreślenie z budżetu kwotę 25 tys. dotyczącą targowiska.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

-8 głosów za,

-2 głosy przeciw,

-wstrzymujących się nie było

Przyjęto wniosek o wykreślenie z budżetu kwotę 25 tys. dotyczącą targowiska w Gierzwałdzie.

Radni więcej uwag nie zgłosili.
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Ad.pkt.  11  .3.    w  sprawie  zwolnienia  z  op  ł  aty  za  korzystanie  z  zezwole  ń   na  sprzeda  ż   napoj  ó  w  

alkoholowych  ;  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  powiadomiła,  że  uchwała  została poprawiona

zgodnie  z  rozstrzygnięciem nadzorczym Wojewody.  Wprowadzone  poprawki  spowodują,  iż  będzie  ona

przyjęta do realizacji.

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad.pkt.11.4.   w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości wskazanych przedsiębiorców, których  

płynność uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych

z powodu COVID-19;

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia-Pani Małgorzata Kamińska- powiadomiła, że ta

uchwała także wymagała zmian zgodnie z rozstrzygnięciem nadzorczym Wojewody.

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad.pkt.11.5.   w  sprawie  zmiany  statutu  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  z  siedzibą  

w Gierzwałdzie;

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata Kamińska-  powiadomiła,

że ta uchwała także była już podejmowana.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- powiadomiła, iż uchwała została błędnie zapisana,

że nie podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym. 

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad.pkt.11.6.    w sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Stębarku;  

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata Kamińska-  powiadomiła,

że ta uchwała także była już podejmowana. Jest to uchwała zmieniająca poprzednią uchwałę z 18 marca

2021 roku.

Sekretarz-Pan Jan Sokołowski- poinformował, że prawne drobiazgi zostały zmienione, ale nie trzeba było

obowiązkowo podejmować tych zmian. Zmiany dotyczą tych rzeczy, które kwestionował Wojewoda.

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad.pkt.11.7.w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald

nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Gierzwałd działka nr 82;

Inspektor -Pan Rydigier Kupisz- poinformował, że wcześniej  uchwała była uchwalana, ale ze względu na

wniosek KOWR-u została zmieniona podstawa prawna. Według prawa budowlanego parking jest elementem

składowej drogi. 

Radni więcej uwag nie zgłosili.
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Ad.pkt.  11.8. w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru  

deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego.

Kierownik  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej-  Pani  Agnieszka  Skorupska-  przedstawiła  treść

uchwały dotyczącej określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji

o dochodach gospodarstwa domowego. 

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad.pkt.  1  2  .Wolne wnioski i zapytania.  

Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  przedstawił  sprawozdanie  i  opinię  z  pracy  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa

i  Rozwoju  Gospodarczego  dotyczącego  stanu  nieruchomości  w  Mielnie,  zakresu  prac  adaptacyjnych

i  remontowych Domu Seniora   w Glądach  oraz  budynku Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Gierzwałdzie

(zał. nr 7).

Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Ewa Bawolska- zapytała co ustalono na temat działek w Domkowie?

Wójt Gminy-Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział, że na ten moment jest ustalone ,że Pani sołtys ma

zorganizować po 1 czerwca spotkanie z mieszkańcami i mają się wypowiedzieć.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- zapytała czy Radni będą mogli wziąć udział w tym

spotkaniu ? 

Wójt Gminy-Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział, że tak.

Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Ewa Bawolska- zapytała co z umową na użytkowanie pomieszczeń

dla  biblioteki.  W 2006  roku  kiedy  Gminny  Ośrodek  Kultury  otrzymał  umowę  na  użytkowanie  lokalu

budynku, który do tej pory zajmuję wówczas biblioteka była w strukturach GOK-u, w momencie kiedy w

2007 roku biblioteka otrzymała osobny status prawny nie  dostała  jednocześnie umowy na użytkowanie

lokalu. Co w tej sprawie zostało zrobione ? Czy planujecie podpisać tą umowę?

Wójt Gminy-Pan Adam Szczepkowski-  odpowiedział,  że  administratorem  budynku  jest  dyrektor

Gminnego Ośrodka Kultury w jego kompetencjach jest  podpisanie tego typu umowy. Na tą  chwilę  nie

wiemy czy umowa jest podpisana. Musimy się zapoznać jak to wygląda.

Przewodnicząca  Rady  Gminy -  Pani  Ewa  Bawolska-  powiadomiła,  żeby  tą  sprawę  jak  najszybciej

uregulować.  Pani   Przewodnicząca  zawiadomiła  radnych  o  zamiarze  uchyleniu  uchwały  podjętej

w listopadzie 2020 roku dotyczącej zmiany strategii rozwoju gospodarczego Gminy. Dotyczy to zgody na

wydzielenie terenu i na budowę targowiska w Gierzwałdzie. Zapytała czy radni chcą pozostawić tą uchwałę

zmieniającą czy chcą ją uchylić.

Radny-  Pan  Ryszard  Bala- stwierdził,  że  uchwała  trzy  paragrafowa  przygotowana  na  najbliższe

posiedzenie  Sesji  załatwiła  by  sprawę  uchwały uchylającej  podjęcie uchwały,  o  której  mówi  Pani

Przewodnicząca. Jest to do zrobienia bez potrzeby dyskutowania nad tą sprawą. Jesteśmy to w stanie zrobić

i  taką  uchwałę  wprowadzić  na  sesji.  Pan  Radny  zapytał  kto  pozyskiwał  środki  na  termomodernizację
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budynku GOK-u ?

Wójt Gminy-Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział, że środki pozyskiwał dyrektor GOK-u.

Radny- Pan Ryszard Bala- zapytał czy to dyrektor nie zapłacił wykonawcy za wykonane roboty?

Wójt Gminy-Pan Adam Szczepkowski-  odpowiedział,  że  to  organizator  nie  przekazał  środków  na

termomodernizację.

Radny- Pan Ryszard Bala- zapytał czy organizator tzn. Wójt gminy?

Wójt Gminy-Pan Adam Szczepkowski-  odpowiedział,  że  nie  Wójt  gminy tylko Gmina Grunwald nie

przekazała środków udziału własnego, a dlaczego to proszę sobie odpowiedzieć.

Radny- Pan Ryszard Bala-zapytał czy w imieniu Gminy środkami finansowymi zarządza Wójt?

Wójt Gminy-Pan Adam Szczepkowski- zapytał z jakiego źródła miały te środki pochodzić? 

Radny- Pan Ryszard Bala- odpowiedział w imieniu Gminy środkami finansowymi dysponuję, zarządza

Wójt ze skarbnikiem zasady działania samorządu.

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  odpowiedziała ,że termomodernizacja Gminnego Ośrodka

Kultury te środki, źródło finansowania wkładu własnego to jest kredyt dlatego tak szybko prosiliśmy o to,

żeby kredyt był. Termin był przesunięty i długo z tym kredytem walczyliśmy no to wyszło jak wyszło.

Będzie zapłacone w momencie kiedy uzyskamy kredyt. 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- zapytała jak postępują prace jeżeli chodzi o zdobycie

kredytu, na jakim jesteśmy etapie?

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- odpowiedziała ,że jest ogłoszony przetarg, na tą chwilę nie

wpłynęła oferta. 

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia-Pani Małgorzata Kamińska- zapytała czy jest już

gotowy protokół z Regionalnej Izby Obrachunkowej i kiedy będzie dostępny radnym ?

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- odpowiedziała ,że protokół będzie niedługo opublikowany na

stronie BIP. Jest to dużo stronicowy materiał.

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia-Pani Małgorzata Kamińska- zapytała czy można

byłoby poprosić kogoś z Gospodarki Komunalnej o zlikwidowanie największych chociaż dziur na drodze

za blokami w Gierzwałdzie.

Wójt Gminy-Pan Adam Szczepkowski-  odpowiedział,  że  gdy  będzie  oferta  na  kruszywo  to  będzie

naprawione.

Radna- Pani Ewa Ziejewska- zapytała czy już się rozpoczęło coś w sprawię podnoszenia ciśnienia wody

w Dylewku, czy czekamy na kredyt?

Wójt Gminy-Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział, że nie czekamy na kredyt mamy podpisaną umowę

z wykonawcą.  Jest nadzieja że na przełomie lipca czerwca ona powstanie. Prace potrwają 3 miesiące.

Radny- Pan Ryszard Bala- zapytał czy w tym roku planuję się równanie dróg gruntowych ?

Wójt Gminy-Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział, że trwa rozeznanie ofert na kruszywo i na pewno

będziemy poprawiać na tyle ile pozwolą nam środki.
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Przewodnicząca Rady  Gminy Pani Ewa Bawolska- zapytała czy w  Dylewie jest informacja na początku

wsi, że jest monitoring ponieważ dotarła informacja, że zamontowano monitoring ?

Wójt Gminy-Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział, że nie widział takiej informacji i zapytał czy taka

informacja powinna być?

Przewodnicząca Rady  Gminy- Pani Ewa Bawolska-  odpowiedziała,  że taka informacja powinna być.

Informacja na przestrzeniach publicznych jest obowiązkowa.

Radny- Pan Piotr Szewczak- zapytał czy w Rychnowie będzie utworzenie nowej drogi bo została tam

zagrodzona droga, która biegnie przez grunt właściciela i teraz inwestor, który buduję dom nie ma wyjazdu?

Wójt Gminy-Pan Adam Szczepkowski-  odpowiedział,  że  zna  ten  temat  i  zostanie  zlecone  geodecie

wytyczenie tej drogi tam gdzie rzeczywiście ona biegnie bo poprzednio biegła przez teren prywatny. Nie

może tak dalej być. Będziemy odtwarzać tą drogę we właściwym miejscu.

Ad.pkt.12. Zamknięcie posiedzenia komisji.

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia-Pani Małgorzata Kamińska-wobec zrealizowania

porządku obrad Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia Pani Małgorzata Kamińska zamknęła

wspólne posiedzenie Komisji.

            Protokołowała                        Przewodnicząca Komisji        

   Kultury, Oświaty i Zdrowia 

         Marta Grudzińska                                                                          Małgorzata Kamińska
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